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Перикли Георгиевъ & Днннтръ Г. коцовъ 
О Т Н Р И Х А В Ъ ЗДРНА 

Агентура и Комисионна 
ПРЕДСТАВИТЕЛСТВО на инострапии и местни фирми и на 
всекакви машини, ВНОСЪ И ШОСЪ на разни стоки и др 

Кантората се помещава па улица „Преславска" срещу 
хотнлъ И^БСЛПВЪ 

_ и-

Дава се подъ наемъ или се продава 
всецело известната градапа-кьошкъ на Георги 
Шокаръ, съ овощни дървета, зеленчукова гра
дина, достатъчно вода и други принадлежности, 
находяща се на най-хубавото место па Евскси-
иоградския пъть, 

Споразумение до същия. 

Картофи Малтенски 7 ^ 1 ^ ™ 
~ * ведепие собствено. Про-

даватъ на вагопъ франко Гара Варна. 
Съшата фир»а има за про^анъ и домата салца езме-
Споразумение до същите вь гр. Добричъ, 

Л М -О -Л Л Т-ч па® ефикасно средство противъ филоксерната 
#ш И в? * 1 Л ' - 9 зараза. Унищожава всекакви н&секоми и ми
кроби ио овощните дървета и цветята 

Единственъ представитель за цела Българи; Дрогерия: 
Рафаидъ Камхи — Варна. 

КУЛШМЪ АКЦИИ жг;^**;,: 
мисъ", „Земледел.", ,;Гроздъ', „Трудолюбие", „Параходното дружество" 
„Сила4-, „Галата". Огъ бапквте: „Добруджа", „НапрЪдъкъ ', „Гирдапъ": 
„Българ Търговска Банка" и др. Отъ застрахователните дружества, 
„България", „Балканъ" и др. — Споразумение въ редакцията ни. 

М А Г А З И Н 

НА ЕДРО И ДРЕБНО 

Модерни зимни платове 
Килими, Новьори, Мушами. 

Жакети и костюми дамски най-модни 
Раани сребърни и позлатени принадлежности. 

Ц-ВНИ ОПР~БД~БЛЕНИ п 

О Т Ъ В А Р Н А И О К Р Ж Г А ! 
Продавамъ на най-износни цени Американски лозови пръчки 

облагородени и ГАРАНТИРАНИ по качество и сортъ като: 
Мискет-ь, Чауигь, Димят?», Прослава, 

Ахкало и пр. 
Горните сортове съ облагородени на такива подложки, които 

подхождатъ напьлно за почвата въ Варна и окръга. 
Всички нвзаловвни пръчки при първото посаждане съ за моя сметка. 

Оъпочитъ: П. Копчввъ 
съдържатель на каФене „Балканъ". 

П Р О Д А В А СЕ 
I 

(2ОО декара нива, находяща се надъ 
фабрикитЪ > Галата« и х. Двчевъ, слу
жаща за зеленчукова градина, ливада 
и др., която има достатъчно вода. 

I (Споразумение до Марко Николовъ, 
брашнаръ — Варна. 

Т ъ р с и с е л и ц е за П писаръ 
въ Караагачската община, Прова
дийско, съ 50 лева месечна заплата. 
^Желающите. да .се отнесь до го

реказаната община. 

Д а в а с е п о д ъ н а е м ъ са
мостоятелна къща съ 2 .стаи, антре 
и отделни иристройки съ големъ 
дворъ въ IV уч , махала „Батемберг 
ска (кадъръ баба) на ул „Крива*. 

Споразумение писмено до Симеонъ 
Милковъ — гара Сииделъ. 

Продава с е едГ° 
големо 

количество КРАВЕШКА ЛОЙ 
Споразумение съ 10р. Илиевъ, 

месаръ. 

Даватъ с е подъ наемъ два докяаа 
въ ул. „Владиславъ", ешаия яовоко-
строенъ, съ изба и други принадлеж
ности, по отделно или всецвдо подхо
дящи за маняфактура, бакалия, кръчага, 
железария и др. 

Саоразумеение до Дик. Девнедиевъ въ 
същото злание. 

ИЛДДЕЖЪ съ търговско образова-
вание, служащъ въ търговска банка, 
тьрси МБСТО или въ некоя търговска, 
комисионерска кантора, или въ векоя 
частна баива 

Адресь въ редакцията. 

С е м Ъ е н ъ господипъ, търговски 
слущащъ и единъ ученикъ търслтъ 
свободна госпожица или госпожа 
вдадеюгда добре френски язикъ, да 
имъ преподава въ свободното си вре
ме, сеещу скромно възнаграждение. 
' Справка IV уч Л# 6, линия VII 
— Варпа за И. П Т. 

Продава се•~г~.Йш 
уч. на улиците >Де6ърска« и «Дунав-
ска>. 

Л О З Е отъ ЗООО метра въ инду
стриалния кварталъ »Сесъ-севмесъ«, 
иадъ мелницата на Марко Николовъ. 

Споразумение въ редакцията. 

ПрЪдстоящето разцепление 
въ земпедЪпския съюзъ, 

Всеко общесгвенно явление има 
свойство да се развива, вследст
вие на което то прЬтърпева различ
ни ()язн. Това е всеобщъ законъ 
въ развитието на нещата, Зсмле-
дЬлското движение отндчад > не 
показваше никакви признаци на 
разногласия въ неговите редове. 
Тогава всички бЪха погълнати отъ 
една мечта — да се организира 
земледелския народъ, колкото се 
може повече: и численяо и мо
рално Коква ще бъде прямата, 
конкретната цель, — това не се 
знаеше. Тогава тактиката се зима 
ше за цель, а цЬль липсваше. Но 
доде време да се разбере, че съ 
приказки, вестници, календари и 
брошури не става нищо По буд
ните членове на земледелската ор
ганизация се стреснаха отъ ре
зултата на земледелските борби 
въ последните законодателни из
бори. Ония земледелскц легиони, 
които застрашаваха демократите 
презъ техния режимъ, вече не 
същесшуватъ като нравственна 
сила и опора на земледЬлския 
едементъ въ борбата му съ об
ществените злияи и котерийяи ре
жими. ВелигЪ конци, съ които е 
ошнта здмледелската организации, 
се съвсемъ прогледаха. Чакъ сега 
се разбра защо главните земле-
делски организатори, като Дра-
гиевъ, Стамболийски и пр. съ да
вали голЬмо значение на това: — 
да не се допускатъ въ организа
цията хора които по положение 
не еж земледелци. Т* съ пред
виждали опасностьта отъ интели
генцията за гЬхнигВ лични инте
реси. При една възможность да 
се числятъ въ землед. партия хо
ра отъ интелигентска среда ще 
нзлезатъ много скрити намерения 
на яве и демагогията, която не
вежеството на масата не може да 
познае, ще бъде накарана на па
заря на показъ пр*дъ всички. 

Днесъ земледелския конгресъ 
въ София разисква върху въпро 
са за допускането н на неземле-
делци въ партията, а така също 
и за едно разумно обоснование на 
организацията Д. Страшимировъ 
и Найдеиъ Комановъ ратуватъ за 
прокарването на горните условия, 



Стр. 2, ( вободенъ Гласъ* Брой 38. 

обаче Драгиевъ, като опигенъ и 
практиченъ, но ще други да пее 
на неговото буни ще, Пита со за 
що Драгиевъ се, бои отъ други 
елементи въ партията? Верва ли 
Драгиевъ, че една несъзнателна 
маса отъ земледелци е въ със
тояние да деоротира всички . свои 
поканил и да води прнвципална 
борба за тйхъ? Една земледЬлска 
маса здраво организирана, може 
да бъде прекрасенъ боевъ огрядъ 
срещу 'една корупция, срещу 
единъ личенъ режамъ, ' но като 
физическа сида, а но като теоре
тическа ржководитель, Другъ би 
билъ въпроса, ако земледе леката 
маса имаше извйстенъ политичес
ки мирогледъ, известни разбира 
ния, съ една рЪчь — подигнато 
съзнание. Комановъ говори за про
свещение на членовете на оргд 
цизацяята. това е много важно. 
Но кой ще даде това просвеще
ние на масата, кога го тя е заклю
чена между китайски стени, презъ 
които никъкъвъ умъ не може отъ 
вънъ да проникне? Всрвдъ земле-
дЬлската маса тукъ тамъ само 
стърчатъ китайски мандарини, като 
Драгиевъ, Стамболийски и др.. ко 
ито ае: допускатъ никого да ос-
квернп свещбнната оград1 на ае-
мледЬлския съюзъ. 

-Но каквито усилнни да се пра
вя гъ, земледелското движение ще 
претърпи г-ифонно изменение Дне
шната си форма то ще напустне, за 
да мине въ друга, кждЬто всеки 
искренъ общественъ деягель ще 
намери мЬсто за работа, Като зе-
млед^лско движение то ще съще
ствува до като измине и втората 
си фаза, която сега се ражда. 
Тая фаза щ> бъде ознайена съ 
допускане и разни личности не-
змлед&лци въ партията, а най 
на края ще претърпи коремно из
менение ~ съзнателния земледе 
лецъ ще отиде къмъ оная партия, 
която ратува за него, която въ 
делата си изхожда отъ неговите 
интереси. 

Желателно е часъ по скоро да 
се пробуди нашия селянинъ отъ 
тоя сънъ, който го е обхваналъ 
отъ какъ се е родилъ. Желателно 
е още да се явягъ множество ис-
кренни ратници посредъ селе ата 
маса, кои го да я просветяватъ и 
насочватъ въ пътя на политичес
ките борби, но не въ рня пжть, 
въ който съ я водили до еега 
партизаните, а въ пътя на реал
ни придобивки, нужни за ней
ното благосъстояние. Бихме же
лали още и това: наший соленпнъ 
да нема голема вера въ своите 
днеш ш събратия селяни, които 
обичатъ мнаго да политиканетву-
ватъ нзъ кръчмите въ селата, а 
когато се явятъ въ градищата ди-
рятъ околийските началници, на-
народните представители и разни 
влиятелни лица, на които1 прода-
ватъ гласовете на несъзнателните 
селени. 

Дано бъдомъ разбрани. 

Отчетни на Варненска \г Окр. 
Постояна К о м и за 1909, 

1910 и_1911 год. 
Въ .отчета за деятели остста на 

комисията пр^зъ 1908/909 г. ни 
обърна , вниманието отдала за 
опазване обществвнното здравие. 
Окръжния съветъ е предвидель 
61,Л80 лв, за 4 медицински де
кари и 12 медицински фелдшери 
въ Варнен.. окръгъ, Вънъ отъ 
горнята сума съвета е разре-
шидъ кредити отъ; 5ООО лв. за 
лекарства на бедни хора и 960 
дв, за дезинфекционна пръскачки, 

каквито комисията е доставила на 
брой 24 

Нпй винаги се възхищаваме 
отъ всека постъпка, насочена ла 
подобри общественното здравие и 
просвещение, затова поздравлява-
ме почитаемия Варненски Окр 
Съветъ за сторените огъ него 
грижи върху здравословното съ 
стояние на окръга. Освенъ 51380 
лв. комисията е отпуснала още 
2400 лв за увеличение годишните 
заплати на лекарите въ с. с. Ар-
мутлци, Козлуджа и Ново село. 
Въ същия отделъ се поменува, 
че е предвиденъ кредитъ за по 
строявапе на амбулатории въ гор-
иитЬ села, подали съ. построени, 
не се вижда въ отчега. Прегле
дахме отчета за 1909/910 г., оба
че и тамъ нищо не се вижда; 
тамъ /аже относително обществе
ното здравие не се поменува ни-
що лА е сторено. Въ отчега за 
1910/911 г е казано само че окр. 
съветъ е предвндель 43980 ла. 
кредитъ по опазване обществено
то здраве. Лошото е, че изложе 
нията въ отдалите не с ъ ясни. 
Не се разбира дали, като се прец-
виждатъ акушерски длъжности, 
последните ще се издърясатъ, за
едно съ 12 медицински фелдшери 
и 2 мед. лекаря, отъ горнята су
ма и дали послегняга нема да 
служи и за други нужди Като 
сравнимъ сумата, отпусната по 
отдела за общесгвепното здравие 
презъ 1909 год. съ тая, отпусна
та презъ 1911 г , щ*з намеримъ 
една разлика, твърде внушятел 
на, Презъ 1909 г. е разрЬш^нъ 
кредитъ общо 53180 лв, презъ 
1911 г. общо 13980 лв. Значи! 
презъ послегняга година креда
та е съ 5800 лв . по малко о*[> 
оня за 1909 г. Разликата въ дй-
ятелностъта на комисията презъ 
1911 г. отъ оная пре*ъ 1909 г 
е тая, че презъ 1911 г. съ по
строени амбулатории въ с. с Коз
лудлса, Ново-село и Армуглии. 

Въ отдела за ветеринарнитгь лгь-
чебници презъ 191)8/909 г сре
щаме чудни работи. Въ продъл
жение точно на 30 години окръ
га не е ималъ нито едно специ 
ално построено помещение за ве
теринарна лечебница. Лечебни
ците и участковите амбулатории, 
се казва въ тоя отделъ, се по-
мещаватъ въ много неудобни и 
нехигиенични помещения, вслед-
стпие на което и деятелноетьта 
на лазаретното лечение на доби
тъка отъ тежки болести, сравни
телно е била слаба Въпросните 
помещения съ. стари ханища (к.н.), 
които не позволяватъ пристройки 
за ' н а л е ж а щ и приспособления. 
Саециални отделения при тия ле
чебници за разпите болести нема, 
за което болни животни огъ инфен 
циозни болести не се ириематъл 

(к. н.). И тъзъ хубава! Ами как 
во съ. вършили досега ветеринар
ните лекари, 'какво е вършила 
до сега Санитарната Дирекция, 
подъ ведомството и ъ която е и 
ветерипарството ? Такъвъ мука-
ятсъзлълсъ разбираме въ Турция, 
въ Мала Азпя, но въ България, 
която се счита една европейска 
държава, отдавна тръгнала вт* 
пътя на прогреса и цивилизаци
ята, — подобно нЬщо е цело пре
стъпление. Едно време, редъ го 
динд се издаваше списание на 
ветеринарните лекари >Ветери
нарна сбирка1, питаме: какви 
пужди съ изтъквали въ списа
нието си тези господа ветерина
ри, като не съ се погрижили за 
такъвъ кардинаденъ въпросъ въ 
областьта на тяхната служебна 
деятел ность? 

БГъ отчета за 1909/610 г. се 
спираме върху отдела за окръж
ното стопанство при монастиря 
..Ов Константинъ" Тоя отделъ 
е дело разочпрование Перачи 
липса на условия за кранарстно, 
комисията е искала закриването 
на краварницата, съжеляваме, че 
нсможемъ тукъ да се впуснемт> 
пространно да се изкажемъ и осъ-
димъ ония лица, които некога съ, 
решавали откриването на кра-
варница, както и тия, които сега 
искатъ нейното закриване. Хора
та отъ комисьяга искатъ благо
приятни условия на готово. Т е 
като че лп не се сещатъ, а мо
же би и да не имъ минава презъ 
умъ, че успехите на културата 
ее длъжатъ изключително на бор 

'бите съ природните незгоди. Че* 
ловечеството е превърнало без
плодни пространства въ пишни 
пасища и градини, а тукъ, въ на
шенско, където се иска малко 
нещо трудъ и постоянство, за да 
се добие успехъ, нашите хора 
бързатъ да се откажатъ отъ все 
ка полезна работа. Българска ра-
бата. Ний^бихме желали по-вече 
куражъ и по-вече усърдие уна -
шите конисари, които, съвместно 
съ компетентните по скотовъл-
егвото и земледелието държавни 
или общински хора, предприе-
матъ една еяергична деИносгь 
Е т о време комисията имаше си-
ренарницч, която се закри, защо
то не се уреждаше сирене и каш 
кавалъ както требва и немаха 
пазарь Тогавашната комисия, ка
то не знаеше що да стори, закри 
сиречарнццата. Така ли требва
ше? Вь отчега за 1910/911 год 
виждаме, че това сгопапетво е 
превърнато въ4курортъ (Вогъ да 
чува!), ио все пакъ си остава 
стопанство 

Въ отдела за благоустройството 
презъ 1910/911 г. срещаме ку 
риозни работи Тамъ ее ка,*ва, чо 
Постоянната Комисия не може 
да даде сведения по тоя отдель, 
защото тя давала само кредитите, 
а работата се извършвала отъ 
държавната техническа пласть, по 
която работа комисията, би треб
вало да се допусне, че нищо не 
знае. И тъзъ хубава! Добъръ с\о-
паиинъ ще е този който само 
дава парите са на хората да му 
посрещатъ нуясдите, а самъ не 
знае какво собственно се посре 
ща съ неговите пари. Друго. Опо-
редъ таблицата за общинските 
пътища, представена на комиси
ята отъ окр. инясеяеръ. се вижда, 
споредъ поместената на 43 стр. 
зарЬлежса, че известни пътища, 
съ дърясавни, а инженера трети
ра като общински и че пътя Га
ра Девня водениците и тържи
щето следва да се строи, съгл. 
чл. 319 отъ правилника за при-
лоясение закона за сел. общини, 
отъ приходите па общината, ко
ито тя получава отъ нринина и 
нантарина9 а не да се даватъ 
17500 лв о\ъ общия фопдъ Съ-
яселяваме, че сведенията по шо
сетата не съ. достатъчно пълни и 
ясни. Хубаво ще бъге, комисия
та да съставя ежегодно обща 
таблица, която да показва за все-
ко шосе отделно, кога е започ 
нато, колко е изработено по него 
презъ годината, когато е започ 
нато и колко е похарчено (или 
пъкъ следва да се плати за из
работената частъ). Тия сведения 
требва да се даватъ еясегодно до 
като се свърши шосето. Нийзна 
емъ, че въ Варнен. окръгъ отъ 
година време с* шосета се сгро-
ятъ, а колко отъ техъ съ постро
ени, за колко време и колко е 

платено - нищо не знаемъ. Въ 
зсеки годишенъ отчетъ на Окр. 
Управление и Пост. Комисия ще 
видите маса сведения за построй
ки на шосета, обаче отъ тези 
сведения вий неможете да раз
берете ясно какъ стои въпроса, 
за да видите какъ е проявена де-
ятелпостьта на окр. съветъ. Съ
щото почти бехме казали по от
ношение и на другите отдели въ 
отчета. Ако ни прилегне некога, 
нийсами ще систематизираме една 
таблица на светения за разните 
видове построения въ окръга и 
колко е похарчено, като съста 
вимъ балансъ за изразходваните 
суми и стойаостьта на изработе-
нато. 

О Т 3 М В И. 
ЕДЙЙЪ политически сшдадъ . 

Койсуда не почита държавата ей. 
На 13 того при иолагане основния 

камъкъ на Варн. търг. училище, 
црисътствува и консулското тело въ 
града ни Както винаги събралото 
се множество охотно се труиа и лю
бопитно гледа г-да представителите 
на ЧХЖДИТБ' държави. Но това, кое
то направи отвратително впечатле
ние, бЬ постъпката, па италианския 
консулъ г Асарего 

Всичка останаха очудеист, когато. 
видеха ирЬдъ г, консула червения 
фвсъ на гавазина му турчинъ Ита
лия се намира въ воюваще положе
ние спремо Турция, несметно число 
италианска синове леятъ кръвьта 
си и мрътъ по пустинните места 
въ Триполи, а г-нъ Асарето, офи
циалния представитель, счита за 
гордость да се представлява на офи 
циални тържества съ червения фесъ 
на гавазина му. Въ днитв когато 
Италия върши една културна мисия 
въ дивата Трииолитания и отива да 
турне край тамч на песиособното. ди
вото турско владичество, когато 
въобще всички културни хора се 
нокланятъ на смелия жесть на Ита
лия, само г. Асарето, цредставите 
ля па Италия, се иодиграва съ ита
лианското име и паметьта на сана-
родпицитЬ му жертви, паднали отъ 
фанатичната омраза на червения 
фесъ, съ който тъй импозантно иа-
радираше г. Асарето, 

ВсЬкакви коментарии съ излишни. 
Нпй предаваме само внечатлеяията 
на събралата се на тържеството пу
блика, която остро осъди г, Асарето. 

Ний заключаваме, ,че види се 
търговските работи на г. Асарего 
пе му позволяватъ да почита име
то на оная стран , която предста
влява. 

Отзиви за Фирмата: Кожухаровъ 
& Сербезовъ гр. Бургазъ 

Преди две години, въ гр. Вур 
газъ се основа фирмата: Кожухарокъ 
& Сербезовь, която се занимава съ 
комасиона експедиция и предста
вителство и • която, като предста
вителка па известната по своята 
солидность фирма въ гр София К. 
А Вакаро, има големъ складъ на 
циментъ й хидравлическа варь отъ 
прочутата Франко Руска циментов-
фабрика „Гвлипхжикь* до Ново-
росийски. Същата фирма, като преда 
ставителка на г. Вакаро, има складъ 
на разни землвделчески машини и 
оръдия, мушамби за покриване и 
пр. Управляющия фирмата г. Станчо 
Сербезовъ, б^вши дъдгогодишенъ 
учитедь, съ своята умелость, так
тика, акуратиость и чостность, въ 
едно кратко време е усаелъ да раз
шири твърде много клиентелата па 
фирмата въ целата Южна-Вълга-
рия и фирмата е добила едно от-



Отр. 3 . 

лично реноме. Миналата година, тя 
е доставила една нарпа орачка'на
речена симохохка ' , сь която о пре
несла грамадна нол.за па зеялед*-
лието 0 ь Бургизския окръгь и е 
направи га готЬмь усиехь.-

Първия ч.тенъ отг> тази фпрма г. 
В. Н. Кожухаровъ, бивши дълч>-
годишенъ видвлъ чшгоиникъ, койга 
така също оть 1908 год. иасамъ, 
като нрЬдсгавитель на г. К. А 
Лакаро, въ Вариепския и Шумен
ски окръгъ, безъ участието на г. 
Сирбвзовъ, има въ гр. Варна, складъ 
на същия цименть и хидравл варь 
п Складъ на землодЬлчески машяии 
К оръдия, които пласира въ целого 
царство, а особвнио въ Добричскт 
и Балчишката земледелческя околии, 
чр*зъ своя тамъ представптель, дъл 
гогодпшвнъ учатель а дпректоръ на 
училищата въ Добричъ, твърд* де
ятелния търговець г. Д. Госиоди-
новъ, Освенъ това, г. В. Н. Ко 
жухаровъ, като агепть на парод-
ното осигурително д-во „Валканъ", 
е паправиль твърде големи уснехи 
цо осигурителното дЬло ио клоио 
ветЬ: „Пожаръ*, „Жлвоть*, „Зло
полука*, ,Трансиорть1 и Пону 
лярня осигуровки". 

Научаваме се, че оть началото 
на идущата година, г Кожухаровъ 
възнамерявадъ да разшири търго 
вията си сь некои работи, които 
той ироектирадъ. Ние сме твърдо 
уверени вь угнеха па неговите 
нови нредяачинанпя, понеже той е 
човЪкъ сь пепзчериаема енергия. 

Като ставаме отзивъ на това от
рядно явление въ нашата търговия, 
която се нуждае от и хора като г. 
г. В Н Кожухаровъ, От Сербе 
зовъ и Д Госнодиновь, които сь 
своята енергия, акуратность и че 
стность. — качества най-ценни като 
двигатель въ търговията, доказаха 
въ едно кратко време, че не само 
па чиновническата скамейка е тЬх 
ното съществуване, —пие поздрав 
ляваме тия господа и имъ иожела 
ваме успехъ, който въ едно близко 
бъдаще да ги иостави въ ньрвигЬ 
редове на търговците въ Варнен 
ския и Бургазски окръзи. 

.Свободенъ Гласъ" Брой 38 

Дневнвя нозаймвд 
Положенъ основвяъ камъкъ. На 

12 того вечерьта пристигна въ града ии 
съ бързия влакъ, идяидъ огъ София, Ми-
яистръ-ире юедателя г-яъ Ив. Ев. Г.е-
шевъ, който яа гарата бе нричаканъ 
отъ мнозина носрЬщащя. Съ слизането 
си яа гарата г-нъ Гешевъ се ръкува съ 
ВСИЧКИ. Г-НЪ Петровичъ, председателя 
на търговската камара, каза доколко 
думи относително дохаж даяието на г-на 
Гешева, който отговори на Петровича 
въ кратце и се отиравиха за хотелъ 
гКомерсиялъ\ На 13-й тото въ присът-
ствието яа множество отъ варненски ин
дустриалци, търговци, еснафи, граждани 
и всички койсули нри особено търже
ство се положи основния камъкъ па но-
востроящето се въ на! хубавото место 
на града,' до самата морска градина, 
търговско училище. Въ ДО1/.* часа за
почна молебена отъ Н. В. II. Митроно-
лигь Сидеона. Въ40V» ч. пристигна 
Министръ-нр Ьдседателя Гешевъ, придру
жени отъ Окр. унравитель г. Ж Жекоаъ. 
Сдедъ свършека на ио..ебеиа г-нъ Пет
ровичъ произнесе подходяща за случая 
рЪчь? въ която той изтъкна високо кул
турната роль на търговските училища, 
говори за ползите отъ практ. търг. учи
лища въ Варна, като не забрави да по
сочи като главепъ вияовникъ за нача
лото на търговските училища у пасъ, 
името на покойния Д. X. Васялевъ, кой
то заввща на свищовското търговско 
училище 240000 х. лв. Подчерта важ
ното значение яа професионалното 
образование въ нашия стопаиско-еюно-
мически животъ. Той каза, че строени-
ето на зданието за търгове*> училище 
се дължи яа частната инициатива на 
Варнен. Търговска Камара и яа търгов
ското съсловие. Сдедъ р*чьта яа 
г-иъ Петровича г-яъ Календжиевъ, ди
ректора на търговското училище, про
чете акта, който се постави въ основ

ния камъкъ. Съ пеколко думи г-нъ Ге
шевъ исказа задоволството си, гдето не
му се е паднала високата честь да пред
ставлява правителство го въ такъвъ тър-
жествонъ момвигь. Похваля инициатори
те н пожела усиехъ на тьрг. училище 
до излиганпето му на подобающата ви
сота п ноегиганне резуттати полезии за 
Варяа и цЬла България. 

На поканените се даде банкетъ въ 
воения клубъ отъ 120 куверти. Тостове 
се държаха отъ Министръ-председателя 
Гешевъ и II Г. Петровичъ. Въ 3 часа 
Миипстра бе иенратенъ .до гарата отъ 
ноканеянте. 

Ревизия въ Постояната Комисия* 
Финансовия иненекторъ г. Вогдеиъ, кои
то отъ едва седлица насамъ ревизира 
книжата но паричните операции на Вар
ненската Окр. Постояна Комисия, още 
въ началото на своята работа е открилъ 
липсата на една сума окодо 800 лева, 
Прйзъ вр1шето на бившия секр -бирникъ 
Г. Лоловъ тая сума, защото е линеала, 
затуй братътъ на последния е внесълъ 
520 лева. Предполага се, до свършва
ни е па ревизията, че ще се окажатъ и 
други злоупотребени отъ касата на окр. 
комисия суми. 

ВЬнчавка. Приятно ни е да съоб-
щимъ, че г Д-ръ Г. Клисурски, варнен
ски лекарь, ще се венчае на 21 того 
съ г-ца Райна Г. Желева. 

Нашите честитявания аа щастливата 
двойка. 

Завърналъ се. Г-нъ Макснмъ Ив"а-
новъ, хирургъ-зъбол^карь, се е завър
налъ отъ странство. 

Г-нъ Д. А. Марчевъ, инжинеръ, бе 
яатоваренъ отъ постояната комисия да 
проучи условията за докарвание на чис
та вода въ некои села изъ окръга. Пре
ди месецъ отяшедъ е за тая цель въ 
с. Вълчи-додъ (Кургъ-дере) КадЬто се 
бавилъ 4—5 дена. Тамъ той ядъ, нилъ 
нри кръчмарина Диковъ и нищо не е нла-
тилъ, а само на замияавание е счелъ 
за нужно да благодари за „гостоприем
ството-, което п. кмета Г. Годжевъ и 
кръчмарина Диковъ му „направили1, 
като имъ казалъ, че ще иматъ наскоро 
въ селото си хубава вода за нпеяе, но 
ще требва да иматъ около 5О0илО лева. 
Съ това г-нъ Марчевь е смъгиалъ, че 
се е разплатшгь, обаче, кръчмата и н. \ 
кмета, зааяйки, че Марчевъ освЪиъ за-1 

длатата си отъ постояната комисия му! 
се нлащатъ пътни и дневни пара, не, 
закъснели да искатъ разноските му сь 
няемо отъ ностояяата комисия. Когато 
е бялъ занитанъ за това г нъ Марчевъ 
е казалъ, че той пра заминаването е 
ноблагодарилъ за гостоприемството и не 
съ му биле искани пари! ? 

Също въ с. Фъядъклий, варненско, е 
постоялъ о:оло 6—7 дни и е ноблаго
дарилъ за гостоприемството, което му 
направили и тамъ. 

Ето този е инжинеръ М а р ч е в ъ , кой
то и когато спи все сънува за пътни 
д дневни нари. 

Праздиика на побЬдитЪ. На 15 то
то въ църквата „Уснъвие ПрЪсвЪтия 
Богородица* се отслужи модебенъ но 
случай празднака на нобЪоате. На мо-
лебеиа ярнсътствуваха всички занасяй 
нодофицери, окр. Унравитель и др. Следъ 
молебена предъ църквата имаше войсковъ 
иарадъ. Огъ бригадния комапднръ иол-
ковникъ Енчевъ се поздравиха и за
пасните* 

За Бр. Азизози. Разсърдили съ се 
гузните Бр. Азизови за д1ато вь мина
лия си брой по поводъ писаното за сру
тилото се техно здание сме казали за 
техъ >пришелци\ Какъ може да имъ 
се кажз пришелци, когато те били отъ 
40 год, въ България? Но ний ще ги 
запитаме иъкъ когато те съ отъ 40 г., 
иаучилн ли съ се да говорятъ българ
ски или не. Да не миелнтъ, че тукъ е 
Царнградъ, или некоя полудива азиат
ска страна, та да искатъ да се ширягъ 
когато малко много къмъ техъ се показ-
ватъ властите толерантни. Да, можатъ 
да живеятъ въ България и ШО год. п 
когато те не научать българския езикъ, 
ТБ пакъ ще бъдатъ „пришелци'* и то 
пакостни прашелцп, Колкото се отнася 
до Бр. АЗИЗОВИ, ний добре гя знаемъ. 
Те държаха хана въ Саръ гьолъ и сно-
редъ много слухове, тамъ съ ,се зани
мавали съ обири, кражби и разни други 
престъпления. Понеже това се говори 
отъ дълги години въ варна, ний канимъ 
прокурорския паркбтъ да се заинтере
сува цо-отблазо и иров*рп слуховете. 

Назначенъ общински хигликъ. Б. 
Тиневъ, кой то бе свършилъ въ стран
ство, тази години биде яазначеяъ за 
общинска химикь. Сдедъ назначението 
ся Тяневъ наново на общинска сред
ства биде изнратенъ въ странство за 
специализиране, отъ квд&то се завърна 

| и преди две седмаци и започна да ра 
(боти въ специалната лаболатория, но 
, нередовно, защото се очаква пристига-
, няето на поръчвайте въ странство уре
дя Отъ туй нататъкъ свестните про
дукти ще бъдатъ преглеждани отъ об 
щинския химякъ, който нечистите ще 
конфискува, а стопаните имъ ще бълатъ 
глобявани. Слава Богу! доживехме да 
вилимъ пай-сетяЬ да се турп въ тая 
работа такъвъ, чрезъ който да се из-
бавягъ гражданите отъ кунувапието на 
развалени, събегни продукти. 

Получи се въ редашхпята ни една 
дописка, клеймеща надзирателите (ке-
хаите) на каруцарите и иреносвачите 
на зърнените храни при тукпшното при
станище въ: безбожно експдоататорство, 
яедаваияе точни сметки и пзп&ж ание 
отъ работа на некои отъ каруцарите. 
Дописникътъ обръща вниманието на рес-
печтивнпте власти да взематъ бързи 
мерки за изглаждапие на безредицата, 
що кехаите съ създали, иначе нежела
телните скандални расправии съ биле 
неминуеми. 

Ние следъ едно обстойно пзучвание 
подробностите на тая работа ще се по-
върнеяъ да осветлимъ варненските граж
дани върху истинските причини на тая 
неуредица при тукашиото пристанище. 

Окамвне*и риби. (. ъобщено е въ ту
кашния музей, че близо до граяа била 
намерена на дълбочина 7 м.. една ока-
менена риба. Нри търсене на другп ри
би изъ материала, който билъ изкопанъ, 
намерлха се още неколко малки рибки. 
Те съ( толкова добре запазени, че ли-
чатъ ребрата имъ, които съ тънки като 
косъмъ. 

Съ удоволствие требва да отбъле-
жямъ, че населението се интересува за 
нашия музей, та заназаа всачко, което 
служи като цЬненъ прияосъ за минало
то на нашия край. 

По банковата аФера съ фалшивите 
банкноти, ще дадемъ точни свъдения въ 
идния брой на вЬстника ни. 

Благодарность. Комигетътъ на брат
ството за издържане безплатните учени
чески трапезария, изказва своята сър
дечна благодарность па следните граж
дани за подарените отъ техъ суми на 
трапезарията, по случай годежи: Райиа 
Г. Жзлеза2лв., Д ръ Г Клисурски 5 л. 
ПеДБлка Ненчева 2 л., К. Георгиева 2 
л , Г. Бракаловъ 5 я. Но случаи сяьрть-
та на майка си г-жа М. Д, Ракчева 12 
лв, Гело Братоевъ 10 лв, 5 годишни
ната огъ смьргьта на баща му. По слу
чай ияеийгй си дни: II. Ладинева 2 л«, 
II, Вакър джиевъ 10 лв., Д ръ П. Сгоя-
новъ 5 лв , II. Едрецовь гА лв., II. Ба-
евъ 2 лз, II. Момчевъ 1 ля , Д. Кола-
ровъ 5 лв., М Ковачева 2 лв, Д. Сто-
яновъ 4 лв., Д-ръ Д. Аршинковъ 5 лв., 
Д. Георгяезъ 1 лв., Д. Д. Ионовъ 3 лв., 
Д. Вгичевъ 2 лв.. Д. Радевъ 2 лв., Дим. 
Госиодииовъ (Добричъ) 5 лв., Димо Се-
рафамовъ 2 лв., Д А. Марчевъ 2 лв., 
Д. Мутафовъ 2 лв, Р. Софрояиева 1- л., 
Гавр. Милковъ 3 лв., М. Ст. Пейчевъ 
5 лв., М. Арнаудовъ I лв., Раф. Хал-
тъковъ 5 лв., М Бьчзаровъ 1 лм Мая-
оръ Петровъ 3 лв., М. Квартиряиковъ 
3 лв,, Ф. Гиневъ 2 лв,, Ф. Христовъ 
2 лв. и Ф. Фяковъ 2 лв. 

До Господина Редактора на 
е. «Свободенб Гяасб» тукз. 

Въ миналия брой на вестника Ви е 
поместена една дописка подъ надсловъ 
•Катастрофата съ зданието на Братя 
Азизови«, подписана съ инициалите 
М. Д. Съ бележка въ края на допис
ката, редакцията кани визираните ли
ца въ нея да хвърлятъ светлина вър
ху тази нещестна случка, за която 
най-шюго иматъ да съжаляватъ г-да 
Азизови. Действително има се нужда 
отъ освЬтлеиие върху самата истина, 
която почтения доппсинкъ налечъ 
не щадилъ, а напротпвь е далъ про-
сторъ па волния си рЪчипкъ и кре-
дитъ на улнч1шгЬ приказки. Катоми-
навамъ съ прЬзренпе всички обидни 
подмЬтання по адресъ на когото и да 
е, приегжнвамъ къмъ изложение на 
голатаа истина, която единствено ин
тересува читателптЬ па свободенъ 
гласъ и варнеигди изобщо. В&рно е, че 
на 5 ноември, т. г. новосроящето зда
ние на Бр. Азизови въ улица »охрид
ска* се срути; вЬрно е, че на 31 м. 
м. техническата власть при обшпната 
снрЬ' работнтЬ по постройката, която 
бЬше вече привършена иъ грубата си 
работа; вЬрно е, че като иовереникъ 
на Бр. Азизови, близо отъ около ед
на година, направихъ постлшкп пргьдб 
техническата власть за да разреши 
продължението на работигЬ по по
стройката, обаче всичко останало въ 

дописката е една измислица или отъ 
самия дописяикъ, или отъ лицата, кои
то му издали сведенията, защото нима 
абсолютно никакво съотношение меж
ду спирането на постройката ц при
чините за срутванието па зданието. 
Техническата власть при общината, 
представлявана отъ ннжниера г. х. 
Стояновъ, е заповЬдала епнранието на 
постройката, поради причината, не 
часть отб една стара основа е била 
използувана, което устно ни обясни
ха г. х. Стояновъ и кондуктора му, 
чийто име не зная. Послвдиня обяс
няваше, че основата била много плитка 
и имало опасение да не хлътне въ поч
вата, което обаче се опроверга, тъй 
като основата е била дълбока около два 
метра. Ннкави други опасения не се 
авансираха отъ страна на техничес
ката власть, а основата, бидейки со
лидна и дълбока два метра, отъ тази 
страна нЬмаше защо да се опасява, 
който и да е. II действително днесъ 
следъ срутването на зданието, тази 
основа си остава тъй же здрава, както 
по-прЬди и никакво хлътване въ поч
вата нема. Не е необходимо човекъ 
да бжде техникъ за да заключи, че 
друга е причината за срутването на 
зданието, а не основата на която се 
посочваше като причина за спиране
то на постройката. Две думи за мое
то ходатайство. Сутриньта на 31 ок
томври се вЬстнхъ въ кабинета на г. 
х. Стоянова. Послвдниятъ отежтетву-
ваше. Чакахъ го около 2 часа и чакъ 
въ 11 часа той се яви въ канцела
рията си. Най-коректно му искахъ 
обяснения върфу причините за спира
нето на постройката, г, х. Стояновъ 
ми даде обясненията, които пзложихъ 
по-горе, а именно какво постройката 
се спира заради това, че била изпол
зувана часть отъ една стара основа 
и прибави, че този недостатъкъ може 
да се поправи чрЬзъ поставянне на 
една или двЬ желЬзни греди напреч
но върху основите. СлЬдъ това при-
готвихъ едно заявление до г-па кмета, 
съ което Бр. Азизови му явяватъ, че 
техническата власть неоснователно е 
спрЬла постройката имъ, тъй като не 
еж спазени изричните нареждания на 
чл. 76 отъ повия законъ за благоу
стройството, за да може да се спре 
една постройка. Никакви ходатайства 
не еж правени пр Ьдъ п. кмета г-нъ Ф. 
Христовъ, никакви ходатайства предъ 
юрпеткоисулта. Поел Ьдния по искание-
то пи въ заявлението бЬше длъжеиъ 
да проучи прйписката по спирането 
на постройката и да даде мнение отъ 
правна гледна точка. И понеже съ 
нищо въ акта, съставенъ отъ г-нъ х. 
Стоянова, не се констатира конкретно 
една отъ причините изброени въ чл. 
76 отъ з. за благ., за да бжде спрЬпа 
една постройка, той не можеше да 
даде друго мнение, освенъ това което 
е далъ. И господинъ Ф Христовъ, -и. 
кмета завЬдующъ благоустройстото, 
не можеше да сложи друга резолю
ция, освенъ тая, която е сложилъ 
върху заявлението, а именно : да се 
изпблнптб изричнитгь искания на за
кона, което ще рЬче : Г-нъ х. Стоя
новъ да отиде на самото мЬсто и да 
констатира съ актъ, дали има откло
нения отъ плана, отъ позволителния 
билеть или иъкъ нарушение на самия 
закомъ за Благоустр. (чл. 76), та чакъ 
тогава да спира постройката на ко
гото и да е. Това г-нъ х. Стояновъ 
не стори. Като представптель на тех
ническата власть той е само сто ятеленъ 
и незсвпепмъ отъ всякакви кметски 
заповеди (чл. 75) и тон нема освЬнъ 
да прилага закона, преди да пред
приема мЬрки отъ естество да уврЬ-
дятъ интересите на гражданите. 

Що се касае за анкетатата, за 
която пише дописника, за негово ус
покоение ще му явя, че пий сами сме 
я поискали съ подадената ни още на 
8 т. м. молба до I Варнеи, Мирови Сж-
дия, съ която искаме обезпечение на 
д жазателствата за причините па срут
ванието. Тази анкета ще се извърши 
щомъ г-иъ Бръчковъ, съставитель па 
плана получи прЬниса отъ молбата ни, 
кояго е изпратена въ софия за да му 
бжде вржчена. И ако днесъ още не еж 
издигнати остаикитЬ отъ зданието,то е 
защото се очаква да се извърши днесъ 
утре анкетата. Въиъ отъ това още въ 
деня на катастрофата, по норжчка на 
Бр. Азизови се извършиха две фото-
графически'снимки на останките отъ 
зданието, тутакси следъ срутванието, 
което показва, че те не бътатъ отъ 
анкета, а иапротивъ я предизвикватъ 
сами и че ако отъ техническата власть 
имъ се кажеше, че зданието грози да 
се срути, първи гЬ щеха да се то-
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грижатъ за събарянето му, за да не 
влизатъ въ по-големи разноски и рис
кове за по-големи нещастия. 

Ако г-пъ дописника беше обсктп-
венъ щеше ио-добре да проучи случ
ката и не идеше да влага въ писано
то сп толкова злъчъ отъ партизански 
и личенъ рттенъкъ, 

Вярна, 17 . XI. 911 г. В . ГНйчевъ.. 

О К Я В Л Е Н И Е 
М 7102 

Въ допълнение обявлението си подъ 
М 6671 публикувано въ Държавенъ 
Ввспшкъ брой ль 240 отъ 29X1911 
г. пзвЬстявамъ на интересующите се, 
че продажбата па 1) Кжща построе
на върху 87 кв. м. на I1/* етажъ отъ 
смЬсенъ матерналъ, покрита съ кере
миди, състояща се доле отъ три стаи 
и антре, а \орЬ четири стаи и салонъ, 
при нея при лепена пристройка, вър
ху 32 кв. м, отъ същпн матерналъ и 
покрнвъ състоииде се отъ дв1; , отде
ления кухня и пералня а до нея дру
га пристройка, върху 38 кв. м. пове
чето отъ дървенъ материалъ, покритъ 
съ керемиди, състояща се отъ сай-
вантъ, катой, дамъ и надъ него самън-
лъкъ, съ дворъ отъ 150 кв. м. Цвло-
то пространство което заематъ по
стройките и двора е 307 кв. м. На-
ходящъ се въ Варна II уч. ул, >Цар:Ь 
Борпсъ* М 871)31 при съседи кжща 
на сжщнте подъ М 896/29 улица 
къмъ арменската църква, огвпа улица 
н ул. >Царь Борпсъ* оц. 13125 лева. 
_!) Кжща построена върху 32 кв. м." 
па два етажа отъ смесенъ материалъ, 
покрита съ керемиди, състояща се 
горнин етажъ4 отъ ДВ-Б стаи и салоиъ 
а долини двЬ -стаи коридоръ при нея 
прилепена пристройка върху 40 кв. 
м. отъ' сжщий матерналъ и покривъ, 
състояща се от*ь мутвакъ и катой, съ 
дворъ отъ 127 кв. м. и 35 см. Нахо-
дяща се въ гр. Варна II. уч. улица 
>Царъ Борисъ* подъ М 896/29 при 
сжсЬди, кжща па сжщиге подъ Л4 
871/31 улица задъ арменската църква, 
Саркизъ Гарабедовъ ц улица >Царъ 
Борисъ« оц. 8100 лв, 3) Кжща по

строена върху 44 кв. м. 1 етажъ отъ 
простъ смесенъ матерплъ, покрита съ 
керемиди, състояща се ртъ дгЛ> стаи 
и кухня съ дворъ отъ 126 кв. метра 
ЦЬлото пространство което заематъ 
постройката и двора е 170 кв. метра 
Нах, въ Варна IV ум. ул. липи и XX 
подъ мь 1052/8 при ежеедп: Миха-
лакп Япусп, Д. Василева, Леопъ Ха-
чадуровъ линия ХХ-та оцеп. 1873 л. 
и 4) Лозе 01 ъ две едно до друго ча
сти, целото отъ 4565 кв. м. находяще 
се въ Вариен. лозя мвстностьта »Го-
лЬма Кокарджа" при сжсЬди : В. То-
доропъ, Алексанъ Агоповъ, Хриси Ор-
тодакева, В. Яневъ и ижтъ оцЬнена 
690 лв. Наддаванието ше помие съ 
40% намаление отъ пърноначал. оцЬн-
кп. Продажбата е почната па 30 ок
томври и ще продължава до 29 ное
мври 1911 г. 5 часа вемерьта съ пра-
вонаддавание въ 24 маса 5°/0 

Горния пмотъ с собственъ иа# по
койния Георги 3. Мумджневъ продава 
се за подялба. 

Желающи Н> да купятъ имота мо-
гатъ да иреглеждатъ книжата по про
дажбата и да наддаватъ всеки при-
ежтетвеиъ день и часъ въ канцела
рията ми. 

гр. Варна, 9 XI 1911 год. 2 - 2 
I Сжд. Приставъ Ал. X. Байковъ 

Възползувайте се отъ случая, 
Новопристигналите • модерни платове 
н кадифета за рокли, бархети, зефири 
и много други новости, 1-во качестве
на английска прЬжда се продаватъ съ 
намалени дени въ манифактурния, 
галантарий*ия и стъкларийния мага-
зинъ на ГЕОРГИ ПОПОВЪ—ВАРНА 

Пристигнаха ми галаши съ истин
ска марка „триъгълникъ-. 

41род<ша с е или се лава подъ раемъ 
иитеино заведение но отделно или все
цяло съ всички пралатлвжаости,' гра
дина, 3 стаи за живеене зимнпкъ за 
вина, около 2—3000 кгр. вино и други 
снпртпи питиета. 

Споразумение въ редакцията. 

Асълъ-ВвйлиВско Селско Общинско Управление 
Провадийска околия 

ОБЯВЛЕНИЕ 
Л0 1958. 

с. Асъдъ-Вейлий, 3 ноември 1911 година 
На 14 декември н. г. отъ 2 — 4 ч, следъ обЬдъ въ канцелари 

ята па общината ще се нроизведе втори търгъ съ тайна копкурен-
ция, за отдаване на ирЪдариемачъ експлоатацията на (200) двесте 
декара дървена маса, отъ сечището „Големата корияи, отъ насажда
нията на общинската гора на с. с. Асълъ-Бейлий и Градипарово, <ио-
между двете села, около 45 годишна възрасть съ видове на дървета: 
дъбъ и церъ 

Първоначална стойность на прЬдириятието е 12000 лева т. е. 
но 60 дева на декаръ пространство. 

Искания залогъ е 600 лева и документи сьглаепо чл. 11 отъ 
закона за обществените иредцриятия 

Тържните книжа могатъ да се видятъ всеки присътственъ день 
и часъ въ общинската канцелария 

Кметъ: С. Мариновъ 
» Секр.-Бирнакъ; X Т. Поповъ. 

Българска Търговска Банка 
О Б Я В Л Е Н И Е 

Унрпвптелиия Съветъ на Българската* Търговска Бапка въ гр. 
Русе, въ попълнение рЬшението на Извънредното Общо Събрание на 
г. г. Акционерите отъ 28 мартъ 1910 г., въ заседанието си о тъ .31 
октомври Ш 1 год. нрот. № 18 постанови; 

1. Старите акции отъ по 200 лв зл., отъ които еж впесепи само 
но 100 лева се взваждатъ отъ обръщение и се заменяватъ съ иовъ 
тииъ акции, оть но 100 лв. зл, напълно внесени, по образеца на 
тия, които издадохме тая година при увеличението на капитала, за 
да бъдатъ всички акции еднакви 

2. Обмепявапието па акциите да почне отъ 15 ноември т. г. 
3. Обменяванпето ще става само въ гр. Русе при централата, и 

то всеки работенъ день отъ 2 до 4 часа следъ обедъ. 
4. Известява се на г. г. акционерите, че куцонпте отъ № 17 

за 1911 година и е.гЬдующите ще се исилащатъ само, ако съ отре-
аанп отъ новия тииъ акции, а' купони огь стария тинъ акции нема 
да се испдащатъ. 

5 Умоляватъ се прочее г-да акционерите да си представятъ ста
рите акции съ надлежните бордера подписана отъ техъ съ точно 
обозначвпие па номерата и купоните' и ги замйнятъ съ нови. Това 
заменяпапие ще става безъ никакви рааяооки, освенъ за порто и по
щенски разноски, ако става нужда да се испращатъ по пощата ак«> 
циятЬ на г. г. акционерите. Въ такъвъ случай испращането става на 
техенъ рискъ а отговорности 

6. За общите събрання на Банката ще се приематъ да се де-
познратъ за право участие въ тия събрания само новите обменени 
акции. 

гр. Русе, 5 ноември 1911 г. 

Отъ Управителния СъвЪтъ. 

Караджаотско Селско Общинско Управление 

О Б Я В Л Е Н И Е 
М 3302. 

На 30 ноември 1911 г., въ общинската канцелария ще се произведатъ 
следните съ явна конкуренция, публични търгове: 1) отъ 10 до 11 часа пр4ди 
обедъ, за отдаването на закупчякъ събирането на общинските приходи въ 
Караджаотската селска община, „интизаиъ" и „кръвнина", за време отъ 1 
януари 1912 г, до 31 декември 1913 г. Първоначална оценка на предпри
ятието е 850 лева голишно; 2) отъ 2 до 3 часа следъ обедъ, за доставка 
канцеларски материяди, потребни на общинското управление, презъ 1912 г., 
доставката възлиза на около 500 лева;. 3) отъ 3 до 4 часа следъ обедъ, за 
доставка осветлителни и отоплителни материали и мобили, нуждни на общ, 
управление, презъ 1912 г., доставката възлиза на 300 лева. 

Искания залогъ за правоучастие въ търга е 5% отъ първоначалните 
оценки. Членове 11 и 12 отъ закона за обществените предприятия съ за
дължителни за конкурентите. 

Тържните книжа могатъ да се видятъ всеки присътственъ день и часъ 
въ общинската канцелария. 

с. Караджаотъ, 28.Х 1911 година. 
Кметъ: Т. Щърбаиовъ 

Секр.-Бирнмкъ: Ив. Петновъ. 

ДЪРВА 31 ГОРЪН 
Продаватъ се на вагонъ и по отделно дърва 

за горене, белъ дъбъ. 
Желающите да се възползуватъ отъ ефтини 

дърва, нека се отнесътъ до Васалъ Тодоровъ въ 
гр. Провадия, който ги доставя на всека гара. 

ПРЪДУЛРЪЖДЕНИЕ Като известявамь на по
читаемата варпенска пу

блика, че амамъ сведения какво не кон бакали въ Варна доставяла 
рубнитъ но косвенъ нъть отъ нрепродавачи и продавали на публи
ката пакетчето по 50 и 60 ст. сьобщавамъ, че представитедь на руб-
нита въ гр. Варна и окръга е само аптекаря Илия Гооргиевь, въ ап
теката на когото се продава рубнита на дребно парче 4 0 ст., а на 

едро съ значителна отстъпка. 
Модя, препредавачите въ Варна и окръга да се отнасятъ до 

представителя аитекаря Ил. Георгиевъ въ Варна за покупки на едро 
— който въ всеко време е снабдвнъ съ големъ двпозитъ. 

Главенъ представитель за България: Тодоръ Кабакчиева 

Банка Добруджа* Бадчикъ — Анонимно Д-во. 
Основано презъ 1903 г., съ срокъ за закривание до 1927 гв 

ОСНОВЕНЪ ШШТАЛЪ ЛЕВА ЗЛ. 500,000 напълно внесени. 
ЗАПАСЕНЪ ФОНДЪ Л. ЗЛ. 155,94474. 

Съгласно решението на. Извънредното Общо Събрание на г. г. акционе
рите отъ 7 августъ т. г., открива: 

на 5,000 нови безименни акции, за увеличение основния си каииталъ на 
Л1-ВА ЗЛАТНИ 1 , 0 0 0 , 0 0 0 

Въ 1О00О безимени акции но номинални лв. зл. 100 едната. 
Продажбата на акциите ще стане по запазени преимущества за старите 

акционери, носителите на 5,000 стари акции, именно: 
Подиисвачатъ прЪдявитель на стари акции, има право на равно коли

чество нови, отстъпени по номиналната имъ стонинсть, лв. златни 100 едната, 
а за неакционерит/д стойностьта за всека подписана акция, ще се определя, 
като къмъ номиналната стойность на акцията лв. зл. 100, се прибави припа-
дающата се часть отъ запасния фоядъ, който банката ще има къмъ края на 
текущата година, распределенъ върху 5000 стари акции и онези отъ новите 
продадени елвдъ закриването на подписката на акционерите носители отъ 
старите 5000 акции, 

Депозиранието на акциите за участие на старите акционери въ под
писката, ще става: въ Българската Народна Банка, Българската Земледел-
ческа Банка, Българската Търговска Банка и при касите на Банката ни въ 
Балчикъ и Машинния ни отделъ — Варна. 

Подписката що бъде открита на първи ноември т. г. а закрита въ 
6 часа вечеръта на 3 | докември с. г. Балчикъ и 30 с, м. за другад*. 

Нодписванието на акциите ще стаза: За Балчикъ при: Управлението на 
Банката ни, за Варна, при: Българската Търговска Банка и Машинния н# от
делъ, за Добричъ, при Банка „Гирдапъ" и Северната Банка, за Каварна, при: 
Гочо Ат. Гочевъ и ерфщу вноски отъ 50 лв. зл. за всека подписана акция. 

Окончателното исплащание на подписаните акции ще стане най-
късно до |5 дни следъ закриването на подписката. 
Отказалите се, както и ония, които до 15 януарий не исплатятъ подписаните 
акции, губятъ вноската, която Б пката минава въ своя запасенъ фондъ, следъ 

като за техна сметка продаде акциите ишъ. 
Срещу вноската при нодписванието ще се издаватъ временни разписки 

отъ кочанъ, а при окончателното исплащание, самата акция, сойяостьта на 
която се заплаща. 

гр. Бадчикъ, 80 септември 1911 година! 

Отъ управителния Съ .еп. 

Печатница „Во&никовъ" Варна, 


